
Referat fra samrådingsmøte mellom 

Valdres Historielag og de lokale historielagene. 

Møte ble hold på Valdres Museet  27.februar 2024 kl 18. 

Følgende var til stede: 

Åse Østgård Hagen Sør-Aurdal historielag aaseohagen@gmail.com 
Asta Karin Kampen Skrautvål historielag a-karika@online.no 
Ola Jørgen Fauske Vestre Slidre historielag lailadn@msn.com 
Anna Kristine Hodne Vestre Slidre historielag akhodne@gmail.com 
Ingebjørg Moe Vestre Slidre historielag postmaster@brodrenemoe.no 
Arne Bergmål Aurdal historielag arne@bjorgo.no 
Jon Bratrud Aurdal historielag Jon.bratrud@hotmail.com 
Tore Hovda Vang historielag Tore.hovda58@gmail.com 
Kari-Anne Fekjær  kariannefek@gmail.com 
Ivar Aars Valdres historielag ivarars@online.no 
Nils Rogn Vang Historielag nilsrogn3@gmail.com 
Ole Aastad Bråten Valdresmusea Ole.aastad.braten@valdres.museum.no 
Terje Mikael Hasle 
Joranger 

Utvandrermuseet Tmh1965@gmail.com 

Arne Erik Fønhus Valdres Historielag Arne.erik@fonhus.net 
 

1. Terje Mikael Hasle Joranger fra Utvandrermuseet orienterte om deres arbeid med 
utvandrerjubileet i 2025. Han inviterte til samarbeid om arrangementer i Valdres. Hans 
orientering følger vedlagt. 
 

2. Arne Erik Fønhus orienterte om Valdres Historielag. Situasjon i dag og tanker om 
framtiden. Historielaget arbeider med å finne gode strukturer for framtiden. Lager var i 
eldre tider det eneste historielaget i Valdres og samlet interesserte fra hele regionen. 
Etter hvert ble det etablert mange lokale historielag rundt om i hele Valdres. De fleste 
kommuner har et lag, men Nord-Aurdal har to.  Valdres Historielag har ansvaret for 
Kirkevoll-legatet. Dette har vedtekter som ikke er tilpasset dagens situasjon. Laget vil 
derfor fremme nye vedtekter på årsmøtet til våren.  Laget gir også ut årboka og har 
ansvaret for bygdebøkene i alle kommuner. Det arbeides også med nye vedtekter for 
laget der en ønsker å ansvarliggjøring de lokale historielagene direkte. Kanskje kan 
Valdres Historielag bli en paraplyorganisasjon for det lokale lagene. Noen momenter fra 
de nye vedtektene ble referert i møte. Orienteringen er vedlagt. 
 

3. Hensikten med dette møte har vært å få inn mest mulige innspill til arbeidet med 
vitaliseringen av Valdres Historielag. Følgende synspunkter ble notert fra møtet: 
 

• Det ble hevdet at de lokale historielagene måtte få god tid til å behandle forslaget 
om at de skal overta ansvaret for Valdres Historielag. De mente at det blir for kort 
frist nå fram til årsmøte i mai.  Et forslag til nye vedtekter med kommentarer bør 
sendes alle lokallaga til behandling. Tilbakemeldingene vil danne grunnlag for det 
endelige forslag som kan behandles på årsmøte i 2025. 
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• Frykt for at verv i Valdres Historielag ville gå ut over arbeidskapasiteten i 
lokallaga. 

• Ulike meninger om det bare er de lokale laga som skal være medlemmer, eller 
om det også skal være åpent for enkeltmedlemmer. 

• Årsmøte kan være åpent for alle, men det er bare historielaga som har 
stemmerett. 

• Årsmøte framskyndes til utgangen av mars. Laget kan i tillegg ha et allment 
arrangement senere på året. 

• Kan være behov for samordning av alle lokallag i Valdres. Noen større 
arrangementer kan gjøres i regi av Valdres Historielag. 

• Valdres Historielag i samarbeid med Museet kan arrangere et årlig seminar med 
et tema. Kalles gjerne Valdresseminart. 

• Viktig at Valdres Historielag synliggjør hva de egentlig gjør. Nettsider og Facebook 
er viktig.  
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